

# 臺歐盟風能研討會

建構具全球競爭力的產業供應鏈

## EU-Taiwan Wind Power Seminar

Developing Supply Chains:  
Incentives and Policies towards Global Competitiveness

2021.3.30 (星期二) 下午 3:00 - 6:00  
15:00-18:00 (09:00-12:00 CET) 30 March 2021, Tuesday



報名網址

交通部集思會議中心 3樓 國際會議廳

3F, GIS MOTC Convention Center

台北市中正區杭州南路一段24號 No.24, Sec.1, Hangzhou S. Rd., Taipei City 100

語言 中英文 (提供同步口譯)

Language English & Chinese simultaneous interpretation will be provided.

為加速台灣離岸風電產業的發展，以及深化台歐風電產業的合作，歐洲經貿辦事處與經濟部能源局，將共同合作舉辦「2021臺歐盟風能研討會」。本次活動，將邀請來自臺歐盟的官員和相關專家，深入分享政府和產業如何合作以建構一個具有國際競爭力的風電供應鏈，並且邀請國際重量級的WTO律師，和經濟合作暨發展組織的經濟學家，從國際法、科技和經濟觀點來探討風力發電的關鍵議題。

本次研討會擬於今年3月30日(星期二)假交通部集思會議中心3樓舉行，歡迎各界對離岸風電產業有興趣的人士與會，共同探討如何打造使台灣風能產業成為具全球競爭力的供應鏈。

由於座位有限，敬請盡早報名，以免向隅。

The 2021 EU-Taiwan Offshore Wind Power seminar will take place on 30 March at the GIS MoTC Convention Center. The event aims to strengthen the cooperation between the EU and Taiwan in the offshore wind power sector and to look for opportunities to build up competitive regional supply chains.

Speakers from Europe, Taiwan and the US will share the latest policies and trends in offshore wind power including legal and economic perspectives on localization.

The event will be held from 3 p.m. until 6 p.m. in English and Chinese with simultaneous interpretation. Pre-registration is required.

2021

### 開幕 Opening session

#### 開幕致詞 Opening Remarks

15:00~15:30

**曾文生** 經濟部 次長  
**Wen-Sheng Tseng**, Deputy  
Minister, Ministry of Economic  
Affairs

**Cristina Lobillo Borrero** 歐盟能源總署  
能源政策策略與協調處長 - dial in (視訊)  
**Cristina Lobillo Borrero**, Director for  
Energy Policy Strategy and Coordination, DG  
Energy, European Commission

**游振偉** 經濟部能源局 局長  
**Cheng-Wei YU**,  
Director General of Bureau of  
Energy, Ministry of Economic  
Affairs

**高哲夫** 歐洲經貿辦事處 處長  
**Filip Grzegorzewski**  
Head of European Economic and  
Trade Office

### 團體合照 Group photo

主題一  
Session 1

### 善用政策建構有競爭力的風電產業 Public policies enabling the emergence of a competitive offshore wind sector

**主持人: 鄭名山**  
財團法人工業技術研究院綠能與環境研究所 副所長

**Moderator: Ming-Shan Jeng**, Deputy General Director, Green Energy  
and Environment Research Laboratories, Industrial Technology Research Institute

15:30-16:15

**臺灣離岸風電政策**  
Offshore Wind Energy Policy in Taiwan

**陳崇憲** 經濟部能源局能源技術組 組長  
**Chung-Hsin Chen**, Director of Energy Technology Division, Bureau of Energy,  
Ministry of Economic Affairs

**歐方經驗分享 - dial in (視訊)**  
Danish Experience

**Erik Kjaer** 丹麥能源署全球合作中心 資深顧問  
Erik Kjaer, Senior Advisor, Centre for Global Cooperation, Danish Energy Agency

**驅動歐洲離岸風電供應鏈競爭力之主要因素 - dial in (視訊)**  
Key Drivers for Competitiveness of EU Offshore Wind Power Supply Chains

**Giles Dickson** 歐洲風能協會 執行長  
Giles Dickson, CEO of Wind Europe

16:15-16:40

### 討論時間 Q&A session

主題二  
Session 2

### 建構產業供應鏈之架構 Framework for building supply chains

**主持人: 孔榮** 台灣尼阿斯有限公司 董事長

**Moderator: Raoul Kubitschek**, Managing Director of NIRAS Taiwan

**產業關聯性於WTO法規面分析 - dial in (視訊)**  
Legal Perspectives of WTO on Local Content Requirements (LCR)

**Rajib Pal** Sidley Austin LLP 律師事務所 律師  
Rajib Pal, Counsel, Sidley Austin LLP, Washington

16:40-17:25

**建構亞洲離岸風力供應鏈: 機會與挑戰 - dial in (視訊)**  
Building an Asian Offshore Wind Power Supply Chain: Opportunities and Challenges

**Grégoire Garsous** 經濟合作暨發展組織 貿易和農業局經濟學家  
Grégoire Garsous, Economist, Trade and Agriculture Directorate, OECD

**臺灣風電產業現況與挑戰 (TBC)**  
Development and Challenges of Taiwan Wind Power Industry

**經濟部工業局 (TBC)**  
Representative of Industrial Development Bureau, Ministry of Economic Affairs

17:25-17:50

### 討論時間 Q&A session

### 結語 Closing Remarks

17:50-18:00

**Cristina Lobillo Borrero** 歐盟能源總署 能源政策策略與協調處長 - dial in (視訊)  
**Cristina Lobillo Borrero**, Director for Energy Policy Strategy and Coordination, DG Energy, European Commission

**游振偉** 經濟部能源局 局長  
**Cheng-Wei YU**, Director General of Bureau of Energy, Ministry of Economic Affairs

#### 貼心提醒 Reminder

- 主辦單位保有活動調整及與會資格審核之權利。The organizers reserve the right to modify the event and review the attendance for participation.
- 本次活動與會人數以會議室可容納人數為限，遵守保持社交距離並全程戴口罩。Please keep social distance of 1.5 meters and wear a face mask through the event.
- 交通部集思會議中心將進行測量體溫，體溫超過攝氏37.5度者，將謝絕進入會議中心。The Convention Center reserves the right to deny entry to those with a temperature of 37.5 degrees Celsius or higher.
- 本次活動實體現場提供同步中、英口譯服務。English & Chinese simultaneous interpretation will be provided on-site.
- 主辦單位將存取您的報名資料，以利後續相關活動資訊分享，但不會對其他第三方單位外洩您的個資。The organizers will save your registration information for sharing the related event information with you in the future, but will not give your personal information to other third parties.

Organizers :

